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З А П И С Н И К 
 са  36.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане  8. октобра 2008. године 

 
 
 Сједница је  почела у 11.07 часова. Присуствовало је 37 посланика. Одсуство су оправдали: 
Азра Алајбеговић, Златко Лагумџија, Рифат Долић, Саво Ерић и Мирко Околић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: министри Бариша Чолак, Младен 
Зиројевић, Божо Љубић, Средоје Новић и Тарик Садовић, те замјеник министра Мијо Крешић. 
Присуствовао је и представник Агенције за статистику, због разматрања Закона о класификацији 
дјелатности.  

Из међународних организација присуствовали су представници:  ОХР-а, ОЕБС-а, НАТО-а, 
ЕУФОР-а, ЕУПМ-а и америчке амбасаде, као и невладине организације Центри цивилних 
иницијатива.  
 
 У уводним напоменама предсједавајући је образложио измјене и допуне раније 
предложеног дневног реда.  
 Са дневног реда скинут је Предлог закона о фискалним касама јер је надлежна 
комисија затражила продужење рока и одгодила разматрање у првој фази док Савјет 
министара не достави мишљење о Предлогу закона. 
 Предсједавајући је такође упознао посланике да је са дневног реда скинут Извјештај о 
раду Државне комисије за ревизију одлука о натурализацији страних држављања у БиХ, за 
период од 01. 01. 2008. до 31. 06. 2008. године, зато тога што Заједничка комисија за људска 
права није могла одржати сједницу због недостака кворума, па тако није достављено 
мишљење о овом извјештају.  
 Предсједавајући је подсјетио посланике да је са дневног реда 35. сједнице скинут 
Предлог закона о класификацији дјелатности због одсуства представника предлагача, па је 
овај законски предлог уврштен у дневни ред 36. сједнице.  

У расправи о предлогу дневног реда, Бакир Изетбеговић је затражио да се скине 
Иницијатива клубова посланика у вези са ускраћивањем гласања одређеном броју грађана и  
противзаконитог омогућавања бирачког права грађанима сусједних земаља (подносиоци: 
клубови посланика СДА, ХДЗ, Странке за БиХ, СДПБиХ и ХДЗ 1990, коју су наведени 
клубови поднијели на 35. сједници. Додао је да има сазнања да су већ предузете  радње у вези 
са овим питањем, па предлаже да се одгоди расправа док не добију материјале од СИПА-е и 
Савјета министара. 
 
 Није било других расправа о предлогу дневног реда. 
 Предсједавајући је дао на гласање предлог Бакира Изетбеговића. Са 34 гласа ''за'' (из 
Федерације 23, из РС-а 11),  једногласно,  усвојен је овај предлог.  
 
 Предсједавајући Лозанчић констатовао је да 36. сједница Дома има сљедећи 
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Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Посланичка питања и одговори; 
2. Предлог закона о измјени Закона о класификацији дјелатности у Босни и Херцеговини 

(прво читање); 
3. Предлог закона о контроли кретања оружја и војне опреме, са Мишљењем Заједничке 

комисије за одбрану и безбједност; 
4. Предлог закона о граничној контроли, са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и 

безбједност; 
5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о производњи наоружања и војне 

опреме (прво читање); 
6. Предлог закона о попису становништва и домаћинстава у Босни и Херцеговини 2011. 

године, са Мишљењем Уставноправне комисије -  предлагач: посланик Момчило 
Новаковић; 

7. Информација о кривичним дјелима  против живота и тијела, са нагласком на насиље у 
породици,  за период  2006. и 2007. године, те тенденцијама у прва три мјесеца 2008. 
године; 

8. Иницијатива  посланика Милорада Живковића са 34. сједнице Дома, одржане 03. 09. 
2008. године, у вези  са предстојећим пописом становништва; 

9. Именовање по три члана у заједничке комисије оба дома ради усаглашавања 
именовања: 

а) омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине и 
б)  замјеника генералног ревизора Босне и Херцеговине.  

 
 
Ад. – 1. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Лозанчић констатовао је да су за ову сједницу одговоре на питања 
добили посланици:  

- Бранко Докић – на питање постављено на 31. сједници, 
- Хусеин Нанић –на два питања постављена на 32. сједници, 
- Шемсудин Мехмедовић на питање постављено на 32. сједници, 
- Садик Бахтић – на питање постављено на 32. сједници, 
- Лазар Продановић – на питање постављено на 32. сједници, 
- Славко Јовићић – на два питања постављена на 32. сједници, 
- Денис Бећировић – на питање постављено на 32. сједници, 
- Јован Тодоровић – на питање постављено Агенцији за безбједност хране на 33. 

сједници, 
- Славко Матић – на питање постављено на 33. сједници 
- Селим Бешлагић - на питање постављено на 33. сједници.   
- Централна изборна комисија доставила је одговоре на питања која су Славко Матић 

и Нико Лозанчић поставили на 34. и 35. сједници Дома. 
 

Одговоре на питања коментарисали су посланици: Садик Бахтић, Славко Јовичић, 
Лазар Продановић и Славко Матић.  

Денис Бећировић изразио  је незадовољство  одговором на питање: – „Зашто Савјет 
министара БиХ не приступи реализацији Резолуције о убрзавању процеса приступања БиХ у 
чланство ЕУ? Таква је објављена и у 'Службеном гласнику БиХ'. На то питање добио сам 
одговор чак на три странице, међутим, проблем је што ниједна реченица на те три странице 
није везана за ово питање. Тако да поново обнављам ово питање са жељом да добијем заиста 
конкретан одговор на конкретно питање. Питање гласи: Зашто Савјет министара БиХ не 
приступи реализацији Резолуције о убрзавању процеса приступања БиХ у чланство ЕУ? 
Таква је објављена и у 'Службеном гласнику БиХ'.'' 
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 Славко Јовичић је такође обновио питања, тако да гласе: 
“1. Допунско питање гласи: Када ће се поштовати и испоштовати национална 

структура запослених у погледу конститутивности народа по Уставу БиХ и када ће се та 
структура избалансирати прво на нивоу институција БиХ? 
         2. И, наравно, оно друго питање, када ће се вратити, у мом мандату, сљедећем, некада 
или никада, имовина Српске православне цркве у Сарајеву? Ево ја ћу сад то, наравно, 
проширити, пошто је тако у одговору писало, залажем се да се врати имовина и Католичке 
цркве, гдје није враћена, у цијелој БиХ, и Исламске заједнице у цијелој БиХ.“ 

 
 Нова питања поставили су посланици како слиједи: 
 

Шемсудин Мехмедовић: 
''1. Прво је упућено Министарству безбједности - Тражим да ми се достави 
систематизација и попуњеност по националној структури у СИПА-и, од директора до 
посљедњег извршиоца (запосленика). 
2. Друго питање упућујем Министарству за људска права и Министарству за цивилне 
послове Савјета министара - Када ће се ријешити питање поврата имовине Фати 
Орловић, тј. рушење цркве у њеном дворишту? 
3. И треће питање,  Министарству комуникација и транспорта Савјета министара БиХ- 
Када ће се испоштовати Одлука о конститутивности у РТРС-а, јер се ради о јавном ТВ 
сервису, тј. када ће се структура запослених национално избалансирати у складу са 
поменутом одлуком?“ 

 
Хусеин Нанић: 

„Постављам питање Комисији за очување националних споменика: Да ли ће 
преиспитати своју одлуку о проглашењу Старе џамије у Лубарди, општина Бужим, 
националним спомеником БиХ, а на основу захтјева Ријасета Исламске заједнице у БиХ? 
  2. Влади Федерације БиХ и Федералном министарству културе и спорта  - Шта сте и 
шта ћете предузети да се објекат Старе џамије заштити од даљег пропадања и могућих врло 
опасних посљедица по мјесно становништво будући да је објекат у центру насеља и да му 
пријети самообрушавање које може имати за посљедицу губитак људских живота, а обзиром 
на обавезе које сте дужни испунити у складу са поменутом одлуком? (мисли се на Одлуку о 
проглашењу националног споменика) 
 
Садик Бахтић: 

„Када ће Савјет министара предложити овом дому Закон о државној имовини у  
оквиру којег би била пописана и држави БиХ враћена сва имовина бившег Савеза комуниста, 
коју је СДП незаконито узурпирао и од 1990. године убире велике приходе? Такође тражим да 
Савјет министара БиХ, путем државних институција, покрене поступак надокнаде директне и 
индиректне штете, тј. да СДП држави БиХ плати сва изгубљена средства са затезном 
каматом.“ 
  
Бранко Докић: 

''1. Докле ће предсједавајући Предсједништва БиХ, господин Харис Силајџић, 
наносити велику штету држави БиХ својим јавним наступима изван БиХ?  

2.  Да се свим посланицима у Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ  
доставе цјеловита излагања предсједавајућег Предсједништва БиХ Хариса Силајџића 
приликом обраћања у Генералној скупштини УН-а у Њујорку и члановима Парламентарне 
скупштине Савјета Европе у Стразбуру и да се Дом одреди према тим говорима на наредној, а 
најкасније на сједници која би била за мјесец дана.“ (иницијатива Колегијуму) 
 
Денис Бећировић: 

„1. Шта је конкретно урадио Савјет министара БиХ с циљем елиминисања  
екстремног сиромаштва у БиХ у 2007. и 2008. години? 
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2. Шта је конкретно урадио Савјетминистара БиХ у правцу доношења Закона о  

пензијско-инвалидском осигурању на нивоу БиХ, а који би требало да обезбиједи једнак 
третман пензионера и јединствене основе пензионе политике? 
 3.   Шта је конкретно урадио Савјет министара БиХ у вези са поједностављивањем 
процеса у вези са регистрацијом имовине у БиХ? 
 4.  Колико је у просјеку потребно дана у БиХ за добијање дозволе за пословање?“ 
 
Бајазит Јашаревић: 

„Када ће Предсједништво Босне и Херцеговине, на предлог Савјета министара,  
доставити предлог закона који садржи Буџет институција БиХ за 2009. годину, у складу са 
чланом 128. Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине? Да ли је Савјет министара БиХ доставио Предлог буџета Предсједништву Босне 
и Херцеговине и уколико није, када ће га утврдити и доставити?“ (питање упућено 
Предсједништву БиХ и Савјету министара БиХ) 
 
Сефер Халиловић: 

„Ко користи имовину бившег Социјалистичког савеза радног народа БиХ, бившег  
Социјалистичког савеза омладине БиХ и Савеза синдиката?“ (питање упућено 
предсједавајућем Савјета министара БиХ) 
 
Нико Лозанчић:  

„Ја имам једно питање које постављам Централној изборној комисији и Агенцији за  
истраге и заштиту БиХ.  

Прво питање за СИПА-у: Има ли икаквих оперативних сазнања и да ли је предузимала 
икакве активности, ако је имала сазнања да је у претходном изборном процесу било куповања 
гласова од стране политичких партија, коалиција или функционера, независних кандидата, 
било којег субјекта који је учествовао у претходном изборном процесу? Ако има, шта су 
предузели поводом таквих сазнања? 

 И исто питањеЦентралној изборној комисији, ако има таквих сазнања, јесу ли ишта 
предузимали и хоће ли ишта предузимати и хоће ли такав начин прибављања гласова утицати 
на регуларност претходног изборног процеса?“ 
 
Ад. – 2. Предлог закона о измјени Закона о класификацији дјелатности у  
              Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 Предсједавајући Лозанчић дао је кратке уводне напомене. 
 Није било расправе. 
 Приликом изјашњавања, Предлог закона је усвојен у првом читању. За је гласало 29 
посланика (из Федерације 21, из РС-а осам). Гласова ''против'' и ''уздржан'' није било. 
 
Ад. – 3. Предлог закона о контроли кретања оружја и војне опреме, са Мишљењем 
              Заједничке комисије за одбрану и безбједност  
 
 У уводним напоменама, предсједавајући Лозанчић изнио је хронологију разматрања 
овог предлога закона од његовог достављања у парламентарну процедуру, нагласивши да је 
мишљење надлежне комисије о принципима  већ трећи пут негативно. 
 О овој тачки вођена је расправа у којој су учествовали: Бериз Белкић, Момчило 
Новаковић, Селим Бешлагић, Славко Јовичић, Адем Хускић, Шефик Џаферовић,  Милорад 
Живковић, Јозо Крижановић, Драго Калабић, Екрем Ајановић, Милица Марковић, Денис 
Бећировић,  министар Тарик Садовић, Садик Ахметовић, Азра Хаџиахметовић,  Нико 
Лозанчић, Халид Гењац и Бакир Изетбеговић.  
 У расправи је Шефик Џаферовић  предложио сљедећи закључак:  

„Предлог закона о контроли кретања оружја и војне опреме враћа се Савјету 
министара БиХ ради  разматрања амандмана четири међународне организације.  
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Након изјашњавања Савјета министара, биће настављена парламентарна 

процедура.“ 
 Приликом изјашњавања предсједавајући је, у складу са Пословником,  дао на гласање 
Мишљење Заједничке комисије за одбрану и безбједност. 
 За је гласало седам, против 20, уздржала су се три посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Мишљење није усвојено и да се надлежној комисији 
поново враћа Предлог закона на разматрање, а предлог закључка Шефика Џаферовића 
одређује се као смјерница за даљу расправу о Предлогу закона. 
 
Ад. – 4. Предлог закона о граничној контроли, са Мишљењем Заједничке комисије за 
              одбрану и безбједност 
  
 Предсједавајући је у уводним напоменама такође изнио хронологију разматрања овог 
предлога закона и нагласио да је већ трећи пут негативно мишљење надлежне Заједничке 
комисије за одбрану и безбједност о принципима предложеног закона. 
 Министар Тарик Садовић је прије расправе поднио образложење Предлога закона. 
 У расправи је учествовао Шефик Џаферовић те предложио сљедећи закључак: 
 „Предлог закона о граничној контроли враћа се Савјету министара БиХ ради 
изјашњавања о амандманима ДИКАФ-а. 
 Након изјашњавања Савјета министара биће настављена парламентарна 
процедура.“ 
 Приликом изјашњавања, предсједавајући је на гласање дао Мишљење Комисије.  
 За је гласало шест, против 22, уздржала су се два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Мишљење није усвојено и да се Комисији враћа и 
овај предлог закона, а као смјерница за додатно разматрање одређује се закључак који је 
предложио Шефик Џаферовић. 
 
Ад. – 5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о производњи наоружања 
              и војне опреме (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је Заједничка комисија за одбрану и 
безбједност дала позитивно мишљење о Предлогу закона из ове тачке, тј. да је подржала 
принципе Предлога закона.  
 Није било расправе.  
 Приликом гласања Дом је, са 29 гласова ''за'' (из Федерације 22, из РС-а седам) и 
једним гласом ''уздржан'', усвојио Предлог овог закона у првом читању. 
 
Ад. – 6. Предлог закона о попису становништва и домаћинстава у Босни и Херцеговини 
              2011. године, са Мишљењем Уставноправне комисије  
             -  предлагач: посланик Момчило Новаковић 
               
            У уводним напоменама, предсједавајући Лозанчић подсјетио је да Уставноправна 
комисија није подржала принципе Предлога закона и да се Дом изјашњава о Мишљењу 
Комисије. 
 Момчило Новаковић је у својству предлагача поднио образложење Предлога закона. 
 О овој тачки дневног реда вођена је дужа расправа у којој су учествовали: Милорад 
Живковић, Шефик Џаферовић,  Драго Калабић, Нико Лозанчић,  Бакир Изетбеговић, Садик 
Ахметовић, Селим Бешлагић, Момчило Новаковић, Славко Јовичић, Лазар Продановић, 
Екрем Ајановић, Милица Марковић, Денис Бећировић, Велимир Јукић, Азра Хаџиахметовић, 
Ремзија Кадрић и Јозо Крижановић. 
 Послије расправе поново је говорио Момчило Новаковић, у својству предлагача. 
 Приликом гласања, за Мишљење Комисије гласало је 19 посланика (из Федерације 18, 
из РС-а један), против је гласало осам, уздржала су се три посланика. Како није било 
ентитетске већине, обављено је усаглашавање у Колегијуму као комисији и није постигнута 
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сагласност. У другом кругу гласања, за Мишљење је гласало 20, против седам – сви из 
Републике Српске, уздржала су се три посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да је усвојено Мишљење Уставноправне комисије о 
принципима Предлога закона па, према томе, Предлог закона није прихваћен. 
 
Ад. – 7.  Информација о кривичним дјелима  против живота и тијела, са нагласком на 
               насиље у породици, за период  2006. и 2007. године, те тенденцијама у прва три 
               мјесеца 2008. године 
 
 Предсједавајући Лозанчић поднио је основне уводне напомене о Информацији те 
позвао предсједавајућег Уставноправне комисије да појасни дио Мишљења којим Комисија 
констатује да је потребно спровести ширу расправу о Информацији и у парламентарним 
комисијама. 

Предсједавајући Уставноправне комисије Шефик Џаферовић изнио је појашњење.  
 Министар Тарик Садовић поднио је шире образложење Информације. 
 У расправи су учествовали:  Хусеин Нанић, Мирјана Малић,  Мартин Рагуж, Адем 
Хускић, Нико Лозанчић, Шефик Џаферовић, Јозо Крижановић, Сеад Јамакосмановић, Славко 
Јовичић и Селим Бешлагић. Након расправе говорио је министар Тарик Садовић. 
 
 
              На основу расправе, Колегијум је усагласио сљедеће закључке:  
 

1. Прима се к знању Информација о кривичним дјелима против живота и тијела, 
са нагласком на насиље у породици, за период 2006. и 2007. године, те 
тенденцијама у прва три мјесеца 2008. године. 

2. Задужују се комисије (Уставноправна комисија Представничког дома, 
Заједничка комисија за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, 
избјеглице, азил и етику, Комисија за равноправност полова и Група за 
популацију и развој) да спроведу расправу о темама које су обухваћене 
Информацијом и Дому предложе предлоге закључака. 

3. На сједнице комисија које ће спровести расправу треба позвати представнике 
надлежних министарстава, судова, тужилаштава и невладиног сектора, како 
би се чула и мишљења субјеката који имају обавезе у овој области. 

4. Носилац активности је Комисија за равноправност полова (организовање 
заједничке расправе у сарадњи са предсједавајућим других комисија), а рок за 
спровођење расправе је 30 дана.  

 
Ови закључци усвојени су једногласно – са 30 гласова ''за'' (из Федерације 22, из РС-а 
осам). 
Одређени закључак предложио је и Адем Хускић, али га  је приликом гласања повукао. 

 
Ад. – 8. Иницијатива  посланика Милорада Живковића са 34. сједнице Дома, одржане 03.  
              09. 2008. године, у вези  са предстојећим пописом становништва 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Лозанчић подсјетио је да Уставноправна 
комисија није подржала Иницијативу и да Дом треба да се изјасни о Иницијативи. 

 Милорад Живковић је образложио Иницијативу. 
 У расправи су учествовали: Азра Хаџиахметовић, Милорад Живковић,  Момчило 
Новаковић, Јозо Крижановић и  Шефик Џаферовић. 
 Приликом изјашњавања, Дом није усвојио иницијативу из ове тачке. За је гласало осам, 
против 17, уздржала су се четири посланика. 
 
Ад. – 9. Именовање по три члана у заједничке комисије оба дома ради усаглашавања 
              именовања: 
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a) омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине и 
б)   замјеника генералног ревизора Босне и Херцеговине.  

 
Предсједавајући Дома Нико Лозанчић рекао је да је у међувремену Колегијум обавио 

консултације па је изнио предлог да се у заједничке комисије ради усаглашавање именовања: 
a) омбудсмена за људска права именују: Екрем Ајановић, Драго Калабић 
      и Велимир Јукић; 
б)  замјеника генералног ревизора именују: Шемсудин Мехмедовић, Винко Зорић и  
     Хаџи Јован Митровић.  

 
 Мартин Рагуж је рекао да ће он подржати овај предлог будући да се Колегијум о томе 
консултовао, али да очекује да буде испоштован договор да у Дому народа буде предложен 
члан из ХДЗ 1990. Додао је да ово говори у доброј вјери да ће ово бити реализовано како би 
било могуће спровести усаглашавање те да би ово остало записано у транскрипту.  

  
Приликом гласања, предсједавајући је предложио да се Дом истовремено изјасни о 

члановима за обје комисије. Није било противљења, па је обављено гласање. 
 
 

                Са 25 гласова ''за'' (из Федерације 17, из РС-а осам), једним ''против'' и два гласа 
''уздржан'', у заједничке комисије оба дома за усаглашавање именовани су: 

a) за омбудсмена за људска права: Екрем Ајановић, Драго 
     Калабић и Велимир Јукић и 
б) за замјеника генералног ревизора из бошњачког народа: Шемсудин 
     Мехмедовић, Винко Зорић и Хаџи Јован Митровић.  

 
 Овим је реализован дневни ред сједнице. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 36. сједнице. 
 Сједница је завршена у 18.49 часова.  
 
 
 
               СЕКРЕТАР                                        ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                               ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
       Бранка Тодоровић                                                             Нико Лозанчић 
          


